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 We wtorek 5 grudnia 

w klasach: 2b, 3b, 3d i 6b 

odbyły się warsztaty  

z robienia bombek techniką 

wodną.  

 Do wykonania takich  

cudownych ozdób potrzebne są 

plastikowe kule, naczynie z wodą 

oraz farby w sprayu. Samo wyko-

nanie bombek nie jest wcale 

trudne, ale daje mnóstwo rado-

ści. Kulki nabijamy na długie, 

drewniane wykałaczki. Następ-

nie wybranym kolorem farby 

pryskamy powierzchnię wody  

i zanurzamy w niej naszą bomb-

kę. W ten sposób powstają  

różnokolorowe wzory. Efekt koń-

cowy zależy tylko od pomysłu 

jego twórcy. Myślę, że wykona-

nie takich ozdób jest doskona-

łym sposobem na umilenie sobie 

czasu w oczekiwaniu na Mikoła-

ja. 

Lena Turkiewicz 

Mikołajki 
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Dzieci z Bullerbyn 

Dzieci z Bullerbyn to fascynująca 

książka, która opowiada o szóst-

ce dzieci. Noszą oni następujące 

imiona: Lasse, Bosse, Olle, Britta, 

Anna i Lisa. Książka jest 

zabawna, doskonale po-

prawia hu-

mor. Przeczy-

tałam ją  

w trzeciej kla-

sie, ale myślę, 

że często bę-

dę do niej 

wracała. Autorka 

książki to kochana 

przez wszystkie dzie-

ci Astrid Lindgren. 

Napisała ona wiele innych utwo-

rów, które są tłumaczone  

na wszystkie języki. Żyła ona  

w latach 1907-2002. 

 

Mikołajek 

Drugą książką, którą warto 

polecić jest Mikołajek.  

Tytułowy bohater to bar-

dzo żywiołowy chłopiec, 

który niestety często ścią-

ga na siebie kłopoty. Lubi 

psocić, ale też chce, aby 

jego rodzice byli z niego 

dumni. Nie zważając  

na przeszkody, zawsze sta-

ra się realizować swoje pomysły, 

choć niejednokrotnie kończy się 

to pechowo. Jest bardzo odważ-

ny i nie boi się wyzwań. 

Powstała cała seria książek, któ-

rej bohaterem jest Mikołajek. 

Fani utworu mogą także obejrzeć 

wersję filmową książki. Obie pro-

pozycje są dla tych, którzy lubią 

się śmiać. Lektury te przydadzą 

się na zbliżające święta. Te tytuły 

powinny pojawić się w listach  

do Świętego Mikołaja ;) 

Lena Nowosławska 

Z półki mola książkowego 
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Recital Bruce’a Liu 
 1 grudnia 2023 roku mia-

łam przyjemność uczestniczenia 

we wspaniałym recitalu, który 

odbył się w Filharmonii im. Mie-

czysława Karłowicza w Szczeci-

nie. Mnóstwo ludzi ze Szczecina  

i nie tylko przyjechało, aby usły-

szeć aktualnego zwycięzcę XVIII-

tej edycji Międzynarodowego 

Konkursu im. Fryderyka Chopina 

w Warszawie - Bruce’a Liu. Było 

to z pewnością wielkie wydarze-

nie dla fanów muzyki klasycznej, 

gdyż jest to artysta światowego 

formatu. 

 Bruce Liu, a właściwie 

Xiaoyu Liu, który zmienił imię  

ze względu na podobieństwo  

do aktora chińskiego pochodze-

nia Bruce Lee, urodził się w  maju 

1997 r., w Paryżu, a wychował  

w Montrealu, gdzie ukończył 

Konserwatorium Muzyczne  

w klasie fortepianu Richard’a 

Raymonda. Ten 26-letni artysta 

ma już na swoim koncie wiele 

sukcesów. Jest laureate lub fina-

listą kilku międzynarodowych 

konkursów, np. Międzynarodo-

wego Konkursu  

Pianistycznego  

w Sendai, czy 

Międzynarodo-

wego Konkursu 

Muzycznego  

w Montrealu.  

Na zaproszenie 

światowych or-

kiestr, brał udział 

w wielu trasach 

koncertowych. 

Najważniejszym 

jego osiągnię-

ciem jest jednak 

zdobycie pierw-

szej nagrody  

w XVIII Konkursie 

Chopinowskim, który odbył się  

w 2021 r. w Warszawie. Zachwy-

cił wówczas publiczność i jury 

swoją techniką gry i interpretacją 

utworów. Nagrał również kilka 

płyt dla wytwórni „Deutsche 

Grammophon”, a album zawiera-

jący utwory grane podczas Kon-

kursu Chopinowskiego otrzymał 

w Polsce certyfikat złotej płyty. 

Koncert zaczął się o godzinie 

19:00. Już przy samym wejściu  

w powietrzu unosiła się podnio-

sła atmosfera. Tłum elegancko 

ubranych ludzi w różnym wieku 

wypełniał hol i z niecierpliwością 

oczekiwał początku koncertu. 

Kiedy wybiła właściwa godzina, 

wszyscy udali się do sali symfo-

nicznej i zajęli swoje miejsca. 

Najpierw na scenę wszedł ele-

gancko ubrany konferansjer  

i przedstawił plan koncertu. Po-

tem nastała chwila ciszy, zgasły 

prawie wszystkie światła i pu-

bliczność w napięciu oczekiwała 
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kolejnych wydarzeń. W końcu  

na scenę wszedł artysta. Zasiadł 

przy fortepianie ustawionym na 

środku sceny i zaczął grać. Grał 

utwory Jean’a-Philippe’a Rame-

au (1683-1764) i Fryderyka Cho-

pina (1810-1849).Tym samym 

zabrał nas w podróż po muzyce 

baroku i romantyzmu. Jego wy-

konanie było jednym z najlep-

szych, jakie słyszałam w życiu  

i śmiało mogę stwierdzić, że po-

kazał nim, jak bardzo zasługuje 

na swój tytuł. Po wybrzmieniu 

ostatnich taktów chopinowskich 

Wariacji B-dur na temat „Là ci 

darem la mano” z opery „Don 

Giovanni” W. A. Mozarta; Bruce 

Liu pośród głośnych oklasków 

ukłonił się i zszedł ze sceny. Tak 

zakończyła się pierwsza część 

recitalu. Nastąpiła chwila prze-

rwy. Wszyscy zgromadzeni opu-

ścili salę. Jedni rozmawiali mię-

dzy sobą o koncercie, inni poszli 

zakupić płyty, a jeszcze inni sko-

rzystali z bufetu. Po półgodzinnej 

przerwie publiczność wróciła  

na swoje miejsca. Ponownie  

na scenie pojawił się pan konfe-

ransjer, który zapowiedział nie-

spodziankę: zamiast Miroiris 

Maurice’a Ravel’a (1875-1937) 

artysta wykona Sonatę b-moll 

op.35 Fryderyka Chopina. Dla 

mnie, jako fanki tego kompozy-

tora, była to dobra wiadomość. 

Artysta przywitany gromkimi 

brawami po raz kolejny zasiadł 

przy fortepianie i rozpoczął grę. 

Publiczność ze wzruszeniem 

wsłuchiwała się w kolejne takty 

pięknych utworów. Ostatnią,  

z planowanych do zagrania  kom-

pozycji Bruce’a Liu, był utwór 

Réminiscences de „Don Juan”  

S. 418. Po jego zakończeniu,  

obecni na widowni, nie przesta-

wali bić braw, domagając się  

bisu. Wobec tego muzyk zagrał 

jeszcze trzy krótkie utwory,  

po czym przy dźwiękach gło-

śnych braw opuścił scenę.  

Po koncercie słuchacze udali się 

do foyer, gdzie można było zdo-

być autograf lub zrobić sobie pa-

miątkowe zdjęcie z bohaterem 

wieczoru. Mnie również to się 

udało. I tak recital dobiegł końca. 

Wróciłam do domu i długo jesz-

cze rozmyślałam o tym, co wyda-

rzyło się  tego dnia. To było dla 

mnie niezwykłe przeżycie i wiem, 

że zapamiętam je na zawsze.  

Wiktoria Tomaszewska 
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Lekcja w Multikinie 

Lekcja w Multikinie to nieco-

dzienne zajęcia dla uczniów. Nie 

jest to zwykła lekcja, ale nie jest 

to też tylko film. W październiku 

uczniowie naszej szkoły mieli 

okazję doświadczyć takich zajęć. 

Spotkanie rozpoczęło od wykładu 

aktorki dubbingowej, która  

w przystępny sposób opowiedzia-

ła nam o filmie i jego gatunkach. 

Później nastąpiła długo oczekiwa-

na przerwa, wszyscy pobiegli  

po popcorn i picie. Niektórzy zde-

cydowali się zostać na sali w oba-

wie, że nie zdążą na film. 

„Przygody Remiego” warte były 

obejrzenia. Jest to historia o oko-

ło siedmioletnim chłopcu, który 

został oddany do sierocińca. Zo-

stał zaadoptowany przez meżczy-

znę, który oddmienił jego los. Hi-

storia chłopca jest bardzo skom-

plikowana, ale uczy nas, aby do-

ceniać to co mamy. Nie każdy 

zrozumiał przesłanie filmu. Nie 

którzy się bardzo wzruszyli, a inni 

nie zrozumieli tej opowieści. 

Mam nadzieję, że to nie jest 

ostatnie takie nasze wyjście. 

Lena Nowosławska 

Wszystko gra? 

 6 listopada 2023r. razem 

z klasą wybraliśmy się do filhar-

monii na koncert pt. ,,Wszystko 

gra?”. Było to wyjątkowe spotka-

nie z muzyką z gier komputero-

wych. Wykorzystano utwory  

ze Skyrim, Super Mario Bros, An-

gry Birds , Wiedźmina, The Sims  

i Heroes. 

Występ miał niezwykłe przesła-

nie, twórcy chcieli zwrócić uwagę 

na problem uzależnień od gier 

komputerowych. Oprócz muzy-

ków na scenie pojawili się także 

aktorzy. Główna rola 

należała do dziew-

czyny o imieniu Pau-

la, nastolatki, która 

była dość nieśmiała i 

właśnie przed rze-

czywistością kryła 

się w świecie wirtu-

alnym. Obok Pauli, drugą ważną 

osobą była aktorka grająca rolę 

avatara. Prowadzący cały czas 

utrzymywali kontakt z publiczno-

ścią, prowadzone były różne in-

teraktywne zabawy. 

Historia kończy się dobrze i my 

też wyszliśmy bardzo zadowoleni 

z tego spotkania z muzyką na ży-

wo. 

Lena Turkiewicz 
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 Senat  przyjął jednogło-

śnie uchwałę ustanawiającą rok 

2023 Rokiem Mikołaja Koperni-

ka. Datę powiązano z rocznicą 

pięćset pięćdziesiątych urodzin  

i czterysta osiemdziesiątą roczni-

cą śmierci Mikołaja Kopernika . 

 Mikołaj Kopernik astro-

nom (i lekarz), autor idei,  

że Słońce, a nie Ziemia jest  

w centrum Układu Słonecznego. 

Urodził się 19 lutego 1473 roku 

w Toruniu. Jego ojciec, bogaty 

kupiec zmarł w 1483 roku i Miko-

łajem opiekował się wuj.  

W latach 1491-1494 Kopernik 

studiował matematykę i nauki 

klasyczne na Uniwersytecie Ja-

giellońskim w Krakowie, później 

kontynuował astronomię na Uni-

wersytecie w Bolonii. W 1497 

roku został kanonikiem we 

Fromborku, choć nigdy nie otrzy-

mał święceń kapłańskich. Wpły-

wy tego stanowiska dały mu nie-

zależność finansową i mógł cał-

kowicie poświęcić się nauce. 

Około 1510 roku stwierdził, że 

geocentryczna kosmologia Ptole-

meusza obarczona jest błędem i 

stał się zwolennikiem poglądu, iż 

Słońce jest w centrum wszech-

świata,  

z Ziemią i innymi planetami krą-

żącymi po otaczających je orbi-

tach.  

Kopernik miał świadomość rewo-

lucyjności swojej teorii. Jednak  

w roku 1512 lub 1513 spisał krót-

ko swoje tezy, a pełniejszą wer-

sję opracował w roku 1530. Nie 

odważył się jednak na formalne 

wydanie swojego dzieła i krążyło 

ono prywatnie wokół jego zaufa-

nych przyjaciół. Jeden z nich 

Georg Joachim von Lauchen, 

przekonał Kopernika do publika-

cji książkowej i rzeczywiście uka-

zało się dzieło  De Revolutionibus 

Orbium Coeles 

Kopernik jest najbardziej znany 

jako astronom. Jego najsłynniej-

szym dziełem było „De revolutio-

nibus orbium coelestium”, gdzie 

przedstawił założenia heliocen-

trycznej budowy Układu Słonecz-

nego, co doprowadziło do tzw. 

przewrotu kopernikańskiego. 

Mówił o sobie Nicolaus Coperni-

cus Thorunensis, podkreślając  

w ten sposób swoje pochodze-

nie, swój toruński rodowód. 

Jakub Kaniuk 

Rok 2023  
rokiem Mikołaja Kopernika 
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Jennifer Aniston 

zdecydowanie jest jedną z moich 

ulubionych aktorek. Zagrała 

m.in. w amerykańskim serialu 

"Przyjaciele",w którym gra rolę 

Rachel Green i zdecydowanie 

jest to najbardziej rozpoznawal-

na postać odgrywana przez 

nią,jednak słynie także z takich 

filmów jak 'Zabójczy rejs', 'Sztuka 

zrywania' i 'Żona na niby' . Pierw-

szym filmem w którym wystąpiła 

był niskobudżetowy horror  

z 1993 roku. Mimo tego,że film 

nie zarobił zbyt dużo przeszedł 

do historii jako pierwszy film  

z Jennifer. Jeszcze wcześniej  

na samym początku kariery roz-

poczęła aktorstwo w serialu  

z 1991 roku. 

 

Winona Ryder 

ta legendarna aktorka grała  

w filmach takich jak 'Sok z Żuka', 

'Edward Nożycoręki' z Johnnym 

Deppem, 'Przerwana Lekcja Mu-

zyki', 'Syreny' z Cher i Christiną 

Ricci oraz 'Drakula' i 'Śmiertelne 

Zauroczenie'. Karierę rozpoczęła 

pod koniec lat 80,natomiast swój 

wielki sukces osiągneła na po-

czątku lat 90. Aktorka obecnie 

ma 51 lat i ma za sobą ponad 30 

lat doświadczenia w aktorstwie. 

Od 2016 roku gra w znanym  

i uwielbianym przez młodzież 

serialu 'Stranger Things'. 

Lata 90 bez wątpienia były jedną 

z najlepszych dekad,  

a Drew Barrymore  

była jedną z największych gwiazd 

tamtych lat. Aktorka rozpoczęła 

swoją karierę w wieku 8 lat,  

zagrała w filmie E.T. Następnie 

zagrała w wysokobudżetowym 

filmie 'Trujący Bluszcz', drugim  

z najbardziej pamiętanych horro-

rów w historii 'Krzyk'. Zagrała 

także u boku Cameron Diaz  

i Lucy Liu w filmie 'Aniołki Char-

liego' oraz w filmiach ''Ten 

pierwszy raz" (W którym wcieliła 

się w rolę 25-letniej dziennikarki) 

i w ''Starsza pani musi zniknąć" 

(w którym wraz z aktorem  

Benem Stillerem gra młode mał-

żeństwo,które mieszka obok 

starszej kobiety. Niestety jak się 

okazuje mieszkanie z nią pod 

jednym dachem jest dla nich bar-

dzo uciążliwe,więc opracowują 

plan i robią wszystko,żeby nie 

była już ich współlokatorką.)  

Aktorka posiada również własną 

firmę kosmetyczną Flower Beau-

ty by Drew oraz zaprojektowane 

przez nią szczotki i suszar-

ki,perfumy oraz okulary. 

Cameron Diaz 

Aktorka znana z filmów takich 

jak Maska (z Jimem Careyem  

w roli głownej), Aniołki Charliego 

(z Drew Barrymore o której 

przed chwilą pisałam), Sposób na 

Blondynkę, Holiday, Shrek,  

Siostry, Życie mniej zwyczajne, 

Co się zdarzyło w Las Vegas.  

Za rolę Tiny z ''Maski'' reżyser 

zapłacił jej 1 milion dolarów, był 

to jej pierwszy występ. Wcze-

śniej oferowano tą rolę Annie 

Nicole Smith. 

Zofia Mandau 

Moje ulubione aktorki 
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 Dnia 20 listopada 

2023r. w Szkole Podstawo-

wej nr 74 im Stanisława 

Grońskiego, odbyła się 

Szczecińska Olimpiada Inte-

gracyjna.  

Tego typu przedsięwzięcie jest 

organizowane corocznie już od 

wielu lat i od początku cieszy się 

dużym powodzeniem. Organiza-

torzy to nauczyciele wspomaga-

jący proces kształcenia w klasach 

integracyjnych naszej szkoły. 

Głównym celem imprezy jest in-

tegrowanie dzieci zdrowych  

i  uczniów o specjalnych potrze-

bach edukacyjnych podczas za-

baw i konkurencji sportowych 

oraz utrzymanie współpracy mię-

dzy szkołami i ośrodkami, w któ-

rych uczą się uczniowie z niepeł-

nosprawnościami. Organizato-

rom zależało przede wszystkim 

na propagowaniu idei sportu, 

zarówno wśród osób sprawnych 

jak i niepełnosprawnych oraz na 

wprowadzeniu atmosfery radości 

i dobrej zabawy wśród jej uczest-

ników. W tym roku swoją obec-

nością organizatorów i uczestni-

ków imprezy zaszczycili: Starszy 

wizytator kuratorium Pani Danie-

la Arciszewska oraz Dyrektor Wy-

działu Wspierania Edukacji Analiz       

i Strategii Pani Iwona Rydzkow-

ska. W olimpiadzie udział wzięło 

13 drużyn ze szkół, ośrodków 

specjalnych i placówek posiada-

jących oddziały integracyjne. 

Pierwszy raz, w historii Szczeciń-

skiej Olimpiady Integracyjnej mo-

gliśmy posłuchać muzyki na ży-

wo. Naszym gościem był Pan 

Marcin Simiński wokalista, zwy-

cięzca Szansy na sukces z 2020 

roku wraz z gitarzystami Jaku-

bem Herdzikiem i Bartoszem Jan-

czakiem. Uczestnicy wystartowali 

w dziesięciu  konkurencjach te-

matycznych – zgodnie z tematem 

przewodnim olimpiady - „Cztery 

pory roku na sportowo”. W prze-

rwie między konkurencjami wi-

downia mogła podziwiać wystę-

py uczniów   z grupy „Rytmix”, 

które zaprezentowały swoje nie-

zwykłe umiejętności taneczne 

nabyte podczas treningów. Po 

burzliwej dyskusji jury, okazało 

się, że każda z drużyn, biorących 

udział w tym wyjątkowym przed-

sięwzięciu zasługuje na najwyż-

sze miejsce na podium. Do suk-

cesu zawodników przyczynili się 

studenci Wydziału Kultury Fizycz-

nej i Promocji Zdrowia Uniwersy-

tetu Szczecińskiego,  którzy pod 

pieczą pani profesor Joanny Kruk 

rokrocznie wspierają zawodni-

ków     w ich sportowych zmaga-

niach. Również w trakcie tego-

rocznej olimpiady to postawa 

studentów ich zaangażowanie  

i bezpośrednie pomoc zawodni-

kom w realizowaniu sportowych 

wyzwań, uczyniły tę olimpiadę 

szczególnym przeżyciem dla 

wszystkich jej uczestników.  Na 

zakończenie dyrektor Szkoły Pod-

stawowej nr 74 – pani Małgorza-

ta Łabuń wraz z organizatorami 

wręczyli drużynom dyplomy, 

słodkie upominki, nagrody rze-

czowe i uhonorowali każdego 

uczestnika zwycięskim medalem. 

Radość i wzruszenie zawodników 

były czymś absolutnie bezcen-

nym. 

Marta Daśko 

Szczecińska Olimpiada Integracyjna 
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